
 

 
 

Referat fra årsmøte i For Jernbane 2024 
 
Dato:   24. april 2024 
Sted:  Norsk Jernbaneforbund (NJF), Møllergata 10, 0179 Oslo 
 
Til stede: Arne Augestad, Bjørn Sverre Bergskaug, Jens Hansen, Gunnar A Kajander, Per Kvernmark,  
Anders Lundgren, Kjell Erik Onsrud, Torbjørn Svendsen, Ingmar Vatvedt.  
 
1. Velkommen og åpning  
Leder Kjell Erik Onsrud ønsket velkommen og åpnet møtet.  

2. Kontroll av stemmeberettigede iht. vedtektenes pkt. 3, siste avsnitt  
Samtlige frammøtte var stemmeberettiget iht. vedtektene.  

3. Valg av møteleder, referent og medunderskriver/e  
Som møteleder ble valgt Kjell Erik Onsrud, som referent Gunnar A. Kajander og som medunderskriver 
Anders Lundgren.   

4. Godkjenning av innkalling og dagsorden for møtet 
Innkallelse var publisert på nettsida og i medlemsbladet samt utsendt brevpost til medlemmer uten 
tidsskrift og oppgitt e-postadresse. Ingen hadde merknader til dagsorden og innkalling og dagsorden 
ble godkjent.  

5. Årsberetning for 2023−2024  
Leder ga en sammenfatning av årsberetningen for perioden 16.05.2023−23.04.2024. Det ble påpekt at 
to aktiviteter ikke var innført i årsberetningen. Disse ble notert og kommer innføres i eget tillegg som 
vedlegges referatet. Ingen ytterligere merknader ble framført og årsberetningen for perioden kunne 
godkjennes med innføring av tilleggene (se vedlegg).  

6. Økonomisk redegjørelse for 2023 
Leder gikk gjennom regnskapet. Den økonomiske utviklingen er tilfredsstillende, og medlemsantallet 
er forholdsvis stabilt.  På bakgrunn av økt kostnad for produksjon av medlemsbladet og behov for å 
holde av penger til fornyelse av hjemmesida og verving, bestemte styret i 2023 å gå ned fra fire til tre 
utgivelser av medlemsbladet. Både resultat og egenkapital er forbedret.  

7. Revisors berettelse  
Leder viste til revisors berettelse om at virksomhetens regnskap er revidert uten merknader. Revisors 
berettelse ble dermed godkjent.  

8. Fastsettelse av resultat- og balanseregnskap for 2023  
Ingen hadde merknader til regnskapet og regnskapet for 2023 ble faststillt.  

9. Beslutning om styrets ansvarsfrihet for den perioden revisjonen omfatter  
Årsmøtet besluttet å gi styret ansvarsfrihet for regnskapsåret 1/1−31/12−2023.  

10. Budsjett og handlingsplan  
Styrets forslag til budsjett for 2024 med et forventet underskudd på rundt 8 000 kr, som i så fall får 
dekkes av tilskudd fra egenkapitalen, ble godkjent.  
Styret arbeider videre med en mer utfyllende handlingsplan og bad om innspill til utviklingen av høyfart 
og hvordan FJ kan bidra til å sikre turistbanene. Blant de saker som bør inn i handlingsplanen ble nevnt 
FRE16 og en felles løsning med Gjøvikbanen/en ny Sør-Nord-Akse−Moelv−Gjøvik−Oslo−Ski. Dessuten 
oppfølging av den KS-utredning av KVU Nord-Norgebanen som kommer til høsten.  Videre innsatser 
for å nå bredere ut med informasjon og medlemsverving, hvor styret ønsker innspill til en folder og 
annet relevant materiale. I handlingsplanen inngår også en modernisering av nettsida som styret 
arbeider videre med. 
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Årsmøtet ga sitt bifall til at styret utformer en handlingsplan for de prosjekter og saker som styret vil 
prioritere i perioden fram til neste ordinære årsmøte i 2025.  

11. Fastsettelse av medlemsavgift for 2024  
Årsmøtet vedtok benkeforslag om uendret medlemsavgift.  

12. Innkomne saker  
1) Styrets forslag til vedtektsendring, del 2 om medlemskap. 
I vedtektenes del 2 om medlemskap står at "Organisasjonen utgir medlemsbladet “For Jernbane” fire 
ganger årlig, som sendes alle medlemmer unntatt husstandsmedlemmer og personlig medlemskap 
uten tidsskrift." 
Leder redegjorde for endringsforslaget og begrunnelsen (se vedlegg 4 til kallelsen). Endringsforslaget 
lyder: 
"Organisasjonen utgir medlemsbladet “For Jernbane”. Bladet distribueres til alle medlemmer unntatt 
husstandsmedlemmer og personlig medlemskap uten tidsskrift. Bladet gis ut på papir og/eller elektro-
nisk og med det antall utgaver og i det format styret måtte bestemme med hensyn til organisasjonens 
disponible ressurser. Det som del av den løpende virksomheten». 

Årsmøtet hadde ingen innvendinger og styrets forslag ble enstemmig vedtatt og kan med det inn-føres 
i vedtektene.  

2) Et forslag fra Vidar Sætre, medlem fra Bergen, om at FJ ikke skal markere standpunkt eller sympati 
i andre saker enn det vedtektene åpner for. Det med henvisning til at redaktøren anvendt pride-flagget 
på framsiden i medlemsbladet nr. 2/23. Hele forslaget finnes som vedlegg 5 til kallelsen. Forslagstiller 
var ikke til stede.   

Møteleder framholdt at det både var prinsipielle og almene forhold som taler mot å vedta et slikt 
forslag. Bl.a. ble det henvist til redaktørens uavhengige stilling og dermed også indirekte hva som i 
sammenhengen måtte angå styrets forvaltning i den løpende virksomheten. Den redaksjonelle 
uavhengigheten er dessuten nedfelt i Medieansvarsloven § 7, og kan ikke fravikes til ugunst for 
redaktøren. Videre også at mange virksomheter vil vise seg som inkluderende og aksepterende ved 
nettopp å bruke regnbueflagget, herunder også virksomheter innen jernbanen. Etter benkeforslag 
valgte årsmøtet enstemmig å avvise forslaget med henvisning til at fristen ikke var overholdt.  

13. Valg iht. vedtektene 
Valgkomitéens forslag falt ut som følger: 

Leder Kjell Erik Onsrud, Oslo, på gjenvalg for ett år. 
Nestleder Gunnar A. Kajander, Boden, Sverige (opprinnelig Narvik), på gjenvalg for to år. 

Øvrige styremedlemmene på gjenvalg for to år: 
Torbjørn Svendsen, Øvre Eiker. 
Per Kvernmark, Bærum.  
Noel Patrick Eriksen, Ringsaker. 

Vararepresentanter på gjenvalg for ett år: 
Bjørn Bergskaug, Oslo. 
Jens Hansen, Asker. 

Revisor på gjenvalg for ett år: 
Erik Haslung, Oslo 

Valgkomite på gjenvalg for to år: 
Anders Lundgren, Oslo. 
Thor Bjørlo, Ålesund, tok ikke gjenvalg. 
Ingen forslag framkom om erstatter for Thor og styret skal da iht. vedtektene utnevne et andre medlem 
av valgkomitéen.   
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Det framkom ingen andre forslag på kandidater utover valgkomiteens forslag og samtlige ble en-
stemmig valgt.  

14. Trafikkpolitiske saker og uttalelser 
Utover de baneprosjekter som ble listet i handingsplanen under pkt. 10 ble det ikke tid til noen 
ytterligere trafikkpolitiske overleggninger. Styret fremmet heller ikke forslag til uttalelse fra årsmøtet, 
og slikt forslag ble heller ikke fremmet på sittende møte.  

15. Orientering om øvrige saker 
Leder orienterte om FJs deltakelse på markeringa for Nord-Norgebanen på Eidsvolls plass i Oslo den 
22. april i samarbeid med Tromskomitéen for jernbane, Aksjonsgruppa for Nord-Norgebanen, Jern-
bane Nord AS (Tromsø) og Besteforeldrenes klimaaksjon (BKA) v/Samferdselsgruppa m.fl. Tekst og bil-
der fra markeringa finnes på FJs og nevnte arrangørers nettsider.  

16. Avslutning 
Leder avsluttet møtet med å takke for utvist interesse og NJF for bruk av lokale og servering.  

 

…………………………………………… 
Gunnar A. Kajander  
Referent 
 
 
 
…………………………………………… 
Anders Lundgren  
Medunderskriver 


